
AKTUALNA TEMA

KLUB ODBORNIKOV O
GOSPODARSKI REFORMI

Klub odbornikov občinske
skupščine je pred dnevi na
svojem tretjem sestanku v le-
tošnji mandatni dobi razprav-
Ijal o aktualnih gospodarskih
vprašanjih. Temu sestanku so
prisostvovali gospodarstveniki
šišenske komune, ki so se v
razpravi, po uvodnih besedah
predsednika gospodarskega
zbora skupščine SRS Mirana
Goslarja, dogovarjali o seda-
njem stanju gospodarstva na
splošno in še posebej o bodo-
či gospodarski politiki občine.

Tovariš Goslar je uvodoma
poudaril, da smo tik pred uve-
Ijavljanjem nove kvalitete
elementov, ki jih zahteva iz-
vajanje reforme v svojem dru-
getn obdobju. Doslej nam je
že v veliki meri uspela stabi-
lizacija gospodarstva tako v
okviru naše države, kakor tu-
di v odnosih do svetovnega
trga. Razumljivo pa je, da je
prišlo pri dosedanjem izvaja-
nju gospodarske reforme do
spodrsljajev. Davčna politika
še ni postala element, ki bi
uspešno zavrl apetit na pod-
ročju vseh oblik potrošnje. Gi-
banje osebnih dohodkov je
marsikje prešlo okvire teženj
reforme, posebno v gospodar-
skih organizacijah, ki so zrele
za likvidacijo. Poslabšali so se
odnosi med akumulacijo in
potrošnjo itd.

Tako torej velja dati v pri-
hodnje poseben poudarek bolj
poglobljenemu proučevanju
stabilizacije gospodarstva in
odpravljanju posledic eksten-
zivnega gospodarjenja.

,,Če je za prvo obdobje re-
forme veljalo na področju kre-
ditiranja načelo skrajnih re-
strikcij — kar je bilo takrat
nujno — lahko sedaj pričaku-
jemo večjo elastičnost in več-
jo selektivnost, predvsem ko
gre za izvoz. Industrija pro-
izvodov opreme je na doma-
čem trgu v neenakopravnem
položaju celo z inozemskimi
konkurenti, ker inozemski kon-
kurenti razpolagajo z dolgo-
ročnimi krediti, naša podjetja
pa ne. Gre torej za temeljito
proučitev sistema kreditiranja
in za sprejetje ustreznih ukre-
pov," je med drugim dejal to-
variš Goslar.

V nadaljevanju svojih izva-
janj se je govornik dotaknil
vprašanja nelikvidnosti pod-
jetij, ki je v vzročni zvezi z na-
raščanjem zalog in tudi s pre-
počasnim prelivanjem sredstev
v gospodarstvu. Posebno po-
drobno je tovariš Goslar ob-
ravnaval nujnost sprostitve po-
trošniških kreditov, vprašanje
cen in carinskih stopenj za
uvoz polizidelkov, da bi bila
zaščitena domača industrija,
kakor tudi problematiko zuna-
nje trgovine v odnosu do re-
alizacije naše zunanjetrgovin-
ske plačilne bilance. Opozoril
je tudi na to, da bo treba
obrtništvo tako kot tudi kmetij-
stvo gledati kot pomemben
činitelj v našem gospodarstvu,
posebno še v zvezi z zaposlo-
vanjem.

,,Osnovni zaključek moje in-
formacije odbornikom in go-
spodarstvenikom je predvsem
ta, da v nadaljnjem izvajanju
gospodarske reforme ne išče-
mo receptov, ki bi bili osnova-
ni izključno samo na neki za-
konodajni dejavnosti, ki naj bi
ustvarila red. Skratka: ne na
družbeni intervenciji, ki pome-
ni kvalificirano pravno normo
v odnosu do gospodarstva [na
ta način bi se znašli na pred-
reformskih stališčih), temveč
gre predvsem za oceno seda-
njega stanja našega gospo-
darstva, da bo moč izvesti po-
vezovanje interesov vseh go-
spodarskih organizacij v eno-
ten smoter, ki ga zasleduje
gospodarska reforma".

Tako je zaključil svoja izva-
janja tovariš Miran Goslar, ki
je dal v razgovoru z odborniki
in gospodarstveniki poseben
poudarek proučevanju proce-
sa stabilizacije gospodarstva,
pravilnemu in sistematičnemu
vključevanju v mednarodni trg
in realnejši porazdelitvi dohod-
kov gospodarskih organizacij,
kakor tudi smerem gibanja
gospodarstva v naslednjem ob-
dobju izvajanja reforme.

Obširna razprava je poka-
zala živo zanimanje za pra-
vilno tolmačenje načelnih sta-
lišč reforme, za odklanjanje
njenih deformacij, za odstra-
njevanje neskladnosti v odno-
sih pri delitvi dohodkov na
osebne dohodke in sklade, za
ureditev problematike izvoza
in uvoza, kakor tudi za prou-
čitev možnosti oblikovanja
predlogov za vskladitev neka-
terih predpisov s področja go-
spodarstva.

Ta sestanek kluba odborni-
kov je ponovno pokazal, kako
potrebna je izmenjava mnenj
med občinskimi odborniki in
gospodarstveniki že pred zase-
danji občinske skupščine. Po
drugi strani pa, kako koristno
je izmenjati misli z republiški-
mi ali zveznimi poslanci. Zato
je klub sklenil, da bo takšno
obliko razgovorov in obravnav
najbolj aktualnih tem še bolj
razširil, kajti s tem je dana
možnost soočenja gospodarje-
nja posameznih delovnih ko-
lektivov z intencijami komune
in obratno. Še več, široka iz-
menjava mnenj v klubu nudi
tudi orientacijo za bolj koor-

dinirano izvajanje gospodarske
reforme na vseh področjih
družbenega dogajanja.

Tako je klub odbornikov ši-
šenske skupščine krepko zako-
rakal po začrtanem p!anu de-
la, ki med drugim obsega ra-
zen razprav o gospodarstvu še
razprave o šolstvu, zdravstvu,
socialnem varstvu in komunal-
ni ureditvi komune. Predvide-
no je, da bo na naslednjem
sestanku govorila tovarišica
Vida Tomšič o mednacionalnih
odnosih ter o vlogi zbora na-
rodov SFRJ.
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